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Besvarelse af spørgsmål nr. 1094 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1094 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 14. maj 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Helene Brydensholt (ALT). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Camilla Hellesø Nielsen 
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Spørgsmål nr. 1094 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren tage initiativ til en tværministeriel vurdering af 
danske myndigheders brug af amerikanske 
softwareleverandører som Palantir – særligt med henblik på 
forsyningssikkerhed, retsstatslige garantier og beredskab ved 
udenrigspolitisk ændring, herunder risikoen for at fremmede 
stater kan bruge Palantir som pression?” 

 
Svar: 
 
Jeg vil indledningsvis bemærke, at det vigtigste for mig som justitsminister 
er at værne om danskernes sikkerhed og tryghed. Det er efter min opfattelse 
både vigtigt og naturligt, at myndighederne i den sikkerhedspolitiske 
situation, som vi befinder os i, har de rette værktøjer, og at vores 
efterretningstjenester ikke sakker bagud i forhold til dem, der vil os det ondt.  
 
Styrelsen for Samfundssikkerhed, der henhører under Ministeriet for 
Samfundssikkerhed og Beredskab, er national it-sikkerhedsmyndighed i 
Danmark og varetager en række opgaver af oplysende, vejledende og 
rådgivende karakter med henblik på at styrke cyber- og 
informationssikkerheden på tværs af samfundet.  
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Ministeriet for Samfundssikkerhed og Beredskab, der har 
oplyst følgende: 
 

”Regeringen følger generelt udviklingen i trusselsbilledet tæt. 
Danske virksomheder og myndigheder skal altid vurdere de 
risici, der kan påvirke deres opgaver og forretning. De risici bør 
altid vurderes i forhold til den aktuelle situation. 
 
Ministeriet for Samfundssikkerhed og Beredskab har indhentet 
en udtalelse fra Styrelsen for Samfundssikkerhed, som oplyser 
følgende: 
 
”Styrelsen for Samfundssikkerhed anbefaler generelt, at man 
løbende vurderer, hvilke risici der er forbundet med de systemer 
og komponenter, som er kritiske for driften og forretningen.  
 
Sådan en vurdering bør inkludere overvejelser om alle relevante 
aspekter af eventuelle leverandørforhold, herunder geografiske. 
For både offentlige og private organisationer er det desuden et 
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væsentligt spørgsmål, hvad udstyret skal bruges til, hvor det skal 
anvendes og i hvilken kontekst. 
 
Risici afhænger af individuelle omstændigheder i den enkelte 
situation, herunder eksempelvis muligheden for substitution, 
alternative leverandører mv. Såfremt det er muligt, og risici 
tilsiger det, anbefales det at have en exit-strategi væk fra det 
konkrete produkt.”.” 
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